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台州市 2022年 4月高三年级教学质量评估试题

英语参考答案

第一部分：听力（共 20小题；每题 1.5分，满分 30分）

1-5 ABABC 6-10CCABC 11-15 CABAB 16-20 CCABB

第二部分：阅读理解（共两节，满分 35分）

第一节（共 10小题；每小题 2.5分，满分 25分）

21-25 DADAC 26-30 BCDBC
第二节（共 5小题；每小题 2分，满分 10分）

31-35 EGCAD

第三部分：语言运用（共两节，满分 45分）

第一节：完形填空（共 20小题；每小题 1.5分，满分 30分）

36-40 ABDBA 41-45 BACDC 46-50 DCABD 51-55 ABCCD
第二节：语法填空（共 10小题；每小题 1.5分，满分 15分）

56. was 57. to reach 58. and 59. a 60. selected
61. were fitted 62. competitions 63. that/which 64. lasting 65. in

第四部分：写作（满分 45 分）

第一节：应用文写作（满分 15 分）

一、评分原则

1. 本题总分为 15 分。词数少于 60和多于 100 的，从总分中减去 2分。

2. 评分时，应注意的主要内容为：内容要点、应用词汇和语法结构的丰富性和准确性以及上下文的

连贯性。

3. 拼写与标点符号是语言准确性的一个方面，评分时，应视其对交际的影响程度予以考虑。英、美

拼写及词汇用法均可接受。

4. 如书写较差，以致影响交际，酌情扣 1-2 分。

二、应用文各档次的给分范围和要求

档次 描述

第五档
（13-15）

完全完成了试题规定的任务
—覆盖所有内容要点。

—应用了较多的语法结构和词汇。
—语法结构或词汇方面有些许错误，但为尽力使用较复杂结构或较高词汇所致；具备较强

的语言运用能力。

—有效地使用了语句间的连接成分，使全文结构紧凑。
完全达到了预期的写作目的。

第四档

（10-12）

完全完成了试题规定的任务
—虽漏掉 1、 2个次重点，但覆盖所有主要内容。
—应用的语法结构和词汇能满足任务的要求。

—语法结构或词汇方面应用基本准确，些许错误主要是因为尝试较复杂语法结构或词汇所
致。

—应用简单的语句间连接成分，使全文结构紧凑。

达到了预期的写作目的。

第三档
（7-9）

基本完成了试题规定的任务。
—虽漏掉一些内容，但覆盖所有的主要内容。

—应用的语法结构和词汇能满足任务的要求。
—有一些语法结构或词汇方面的错误，但不影响理解。
—应用简单的语句间连接成分，使全文内容连贯。
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整体而言，基本达到了预期的写作目的。

第二档
（4-6）

未适当完成试题规定的任务

—漏掉或未描述清楚一些主要内容，写了一些无关内容。
—语法结构单调，词汇项目有限。
—有一些语法结构或词汇方面的错误，影响了对写作内容的理解。

—较少使用语句间的连接成分，内容缺少连贯性。
信息未能清楚地传达给读者。

第一档

（1-3）

未完成试题规定的任务。
—明显遗漏主要内容，写了一些无关内容，原因可能是未理解试题要求。
—语法结构单调，词汇项目有限。

—较多语法结构或词汇方面的错误，影响对写作内容的理解。
—缺乏语句间的连接成分，内容不连贯。
信息未能传达给读者。

0 未能传达给读者任何信息：内容太少，无法评判；写的内容均与所要求内容无关或所写内
容无法看清。

One Possible Version:
Dear Mrs. Evans,

So excited that we’ll soon meet and join in the coming-of-age ceremony in our school. Here, I’d like to
share with you our plan ahead of time briefly.

For this most awaited ceremony, we’ve arranged enlightening activities, like an inspiring speech, a
video from parents with their best wishes, and best of all, a unique ritual where we’ll make an oath of being
responsible into adulthood. Attached is our detailed schedule. Please let me know if you have any suggestion.

How expectant that we are to have you with us through these moments. Right here waiting for you all.
Yours,
Li Hua

第二节：读后续写（满分 25分）

一、评分原则

1. 本题总分为 25分，按 5个档次给分。

2. 评分时，先根据所续写短文的内容和语言初步确定其所属档次，然后以该档次的要求衡量、确

定或调整档次，最后给分。

3. 词数少于 130的，从总分中减去 2分。

4. 评分时，应主要从以下四个方面考虑：

（1）与所给短文及段落开头语的衔接程度；

（2）内容的丰富性和对所标出关键词语的应用情况；

（3）应用语法结构和词汇的丰富性和准确性；

（4）上下文的连贯性。

5. 拼写与标点符号是语言准确性的一个方面，评分时，应视其对交际的影响程度予以考虑。

6. 如书写较差，以至影响交际，将分数降低一个档次。

二、各档次的给分范围和要求

档次 描述
第五档

（21—25）
—与所给短文融洽度高，与所提供各段落开头语衔接合理。
—内容丰富，应用了 5个以上短文中标出的关键词语。
—所使用语法结构和词汇丰富、准确，可能有些许错误，但完全不影响意义表达。
—有效地使用了语句间的连接成分，所续写短文结构紧凑。

第四档
（16—20）

—与所给短文融洽度较高，与所提供各段落开头语衔接较为合理。
—内容比较丰富，应用了 5个以上短文中标出的关键词语。
—所使用语法结构和词汇较为丰富、准确，可能有些许错误，但完全不影响意义表
达。
—比较有效地使用了语句间的连接成分，所续写短文结构紧凑。

第三档
（11—15）

—与所给短文关系较为密切，与所提供各段落开头语有一定程度的衔接。
—写出了若干有关内容，应用了 4个以上短文中标出的关键词语。
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—应用的语法结构和词汇能满足任务的要求，可虽有一些错误，但不影响意义表达。
—应用简单的语句间连接成分，使全文内容连贯。

第二档
（6—10）

—与所给短文有一定的关系，与所提供各段落开头语有一定程度的衔接。
—写出了一些有关内容，应用了 3个以上短文中标出的关键词语。
—语法结构单调，词汇项目有限，有些语法结构和词汇方面的错误，影响了意义的
表达。
—较少使用语句间的连接成分，全文内容缺少连贯性。

第一档
（1—5）

—与所给短文和开头语的衔接较差。
—产出内容太少，很少使用短文中标出的关键词语。
—语法结构单调，词汇项目有限，有较多语法结构和词汇方面的错误，严重影响了
意义的表达。
—缺乏语句间的连接成分，全文内容不连贯。

0 白卷、内容太少无法评判或所写内容与所提供内容无关。

One possible version:
Frustrated, Mum made a call to grandma. Sensing Mum’s sorrow, grandma comforted and advised,

“Why not just prepare a simple yet special get-together?” Slapped awaken by Mum’s new plan, the two kids
both burst into deafening cheers and skipped round and round. Together, they brainstormed a list of ideas
when suddenly Jenny murmured, “What’s Dad’s resolution for the new year?” Suddenly, it all clicked and
they merrily reached an agreement to plan a secret hiking trip to the hill they once frequented and a family
picnic at the top.

They got everything ready as planned when June finally came. That morning, when Dad was about to
jog as usual, Mum hurried to tell him about their new plan. Seeing the three in sportswear, Dad realized
something, and this time he nodded. All the way, the two kids bounced around, laughing and chatting. He,
along with Mum, recalled a lot of sweet memories in their youth. Upon arriving at the top, the three just
pitched into the picnic in sheer pleasure. With the cool breeze, Dad gazed at them reflectively and suddenly
realized that it’s no longer disturbing to celebrate birthday with the love of family.

听力原文：
Text 1
W: Hello. I’m a reporter from BBC. Can you tell me something about your job?
M: ①Though a little tiring and busy, I think it’s very interesting. Especially with a group of children

around me, I feel I’m always young.
Text 2
W: Peter, ②what does this street sign mean?
M: It means people are repairing something on the road, so drivers must be careful.
Text 3
W: Maria, Sophia is unlucky. The most terrible things keep happening to her.
M: Yes, if you can trust what she says. ③You know she is never lazy in making up stories.
Text 4
W: Pierce ate so much at the party as if he was a beggar who couldn’t afford a meal for days. What was the

matter with him?
M: Nothing serious.④I guess it’s because he is going on a diet these days.
Text 5
W: I’m catching the train at 11 o’clock to Montreal. Then I will pick up my sister at the airport there. Where

will you go?
M: How coincident! We’re catching the same train. ⑤Unluckily, we’ve just missed the bus to the train

station.
Text 6
M: I’d like to make a reservation for two from Sydney to San Francisco tomorrow.
W: Just a second and let me check it...There are a few tickets left.
M: By the way, I dislike a morning flight.
W: OK! 565 dollars one way and 820 dollars round trip, and ⑦the departure time is 3∶30 p.m.
M: OK, thanks. ⑥A one­way ticket and a round one.
W: Which would you prefer, the front seats or the back seats?
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M: I’d prefer the front ones. And what time should I get to the airport?
W: ⑦Please get here at least two hours before your flight takes off. Your check-in time is about fifty

minutes ahead of the departure time, though.
Text 7
M: Hi, Sarah, it’s James.
W: Hey, James. I can’t talk now. Can I call you back later?
M: Sure. Is there a problem?
W: ⑧My car isn’t working, so I need to find someone to take me to my office.
M: I can take you.
W: Oh, really? Thank you. That would help a lot.
M: You are welcome. I’m getting my car in the garage and I’ll be there in 20 minutes.
W: OK. ⑨I’ll wait for you in front of my apartment building.
M: Do you know what’s wrong with your car?
W: I’m not exactly sure. I think there’s a problem with the engine.
M: OK, ⑩I’ll have a look when I get there. I know a lot about cars. When I was younger, my father

and I used to fix old cars.
Text 8
M: Wow, a health club? I saw many ads on the Facebook. When did you join a health club?
W: Well, it’s in February.⑪Actually, I didn’t know the concept of a health club before my husband got

me a membership card as a birthday gift.
M: That’s great! It is more similar to a fitness center than a gym. Does he work out with you?
W: No, he’s usually on the golf course while I’m at the club.
M: Well, how often does he play golf?
W: Usually three times a week. And his boss seldom complains because he plays with business clients. And,

he almost always loses!
M: That is so funny, because you know what? ⑫I don’t get the game, myself. I mean, you hit a little

white ball into a hole. What’s the point?
W: Yeah. And they have to play all the time!
M: Oh God!⑬I hope that’s not what they say about jogging five days a week.
W: No—that’s different! This is for our health! Let’s do another lap, shall we?
Text 9
W: Is there a restaurant nearby?⑭You know, I am feeling hungry after shopping, and we have planned

to go to the university museum later.
M: Let’s check over the phone. Nowadays there are a large number of restaurants everywhere.
W: How about this one named New Chef’s Kitchen?
M: No, honey.⑮This one is too far though it looks elegant.What about this one opened recently near the

plaza? It’s a quiet place from pictures. There is enough room and we can sit comfortably and enjoy the
atmosphere.

W: But the food looks expensive and we are short of cash.
M: But we can order something a bit cheaper. Plus, we can use my credit card.
W:⑯Two coffee, two plates of tasteful potato chips. That’s enough. Let me count. 3 pounds per coffee

and 5 pounds per plate of potato chips.
M:⑯And an extra 2 pounds as a tip. All right. Let’s go there.
Text 10
Hello, Jim. I’m Lisa. I am so glad that we have shared an apartment together.⑰But I will have to return to
my hometown this afternoon, because my mother is ill and she needs to be taken care of. Could you do
me a favor?⑱Actually, there isn’t much you need to do except cleaning the apartment every Tuesday
morning. Now about Kitty. She is the cat that I saved by accident in a nearby park last month. She needs to
go to the pet hospital for a check two days later. And you need to use a comb to brush her hair every three
days. You can start with her favorite places, the chin and head, then progress to other areas. You can find
Kitty’s food on the top of the shelf beside the refrigerator in the kitchen. She usually eats about one cup
every day.⑲Please play with her for about 15 minutes in the garden every day. By the way, on Friday,
26th, a new bag of food for Kitty will arrive. But it is already paid for, so do not give the postman any money!
Also, on Saturday, 3rd, could you give her a bath?⑳And close all windows and doors and make sure the
room is warm before you give her the bath. If not, she may fall ill. Thanks.
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